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Protokół nr 33-03/2013 
z  posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 
z dnia 21 marca 2013 r. 

w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum, otworzyła posiedzenie i powitała zabranych. 
Następnie poinformowała, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz 
gościom 7 dni przed posiedzeniem.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Przewodnicząca poinformowała o uzupełnieniu porządku o druki nr 833, 832,834 
oraz o punkt: „Informacja na temat niedoŜywionych dzieci w Gdańsku”. 

Uwzględniając powyŜsze porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 833 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
druk nr 832 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

„Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na 
rok 2013” – druk nr 834  
 

4. Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii”. 
 

5. Informacja na temat niedoŜywionych dzieci w Gdańsku 
 
6. Pytania radnych do przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 

 
7. Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2012”. 
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8. Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Programu Promocji Zdrowia i 
Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym nalata 2011-2013 w 
Gdańsku”. 
 

9. Rok 2013 – rokiem osób niepełnosprawnych. Działania MOPR na rzecz osób 
niepełnosprawnych. 
 

10. Analiza wydatkowania środków PFRON w 2012 roku. 
 

11. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 
 

Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

 

     PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 833 

 

Druk nr 833 – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekt 
uchwały.  

Nie było Ŝadnych pytań i głosów w dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 33-3/157/13/2013 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
druk nr 832 
 
Druk nr 832 – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekt 
uchwały.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

Jacek W. Teodorczyk – członek komisji 
Widzę duŜą dysproporcję w dofinansowaniu na rewitalizację Dolnego Miasta 
1500000 zł, a rewitalizacja Wrzeszcza 10000000 zł.  Dlaczego są takie róŜnice? 
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Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
To są kwoty otrzymanych dotacji. Dotacje w latach 2013, 2014, 2015 przewidziane 
są w prognozie w poszczególnych latach i one się róŜnie rozkładają. Harmonogram 
zadań jest tak ułoŜony, Ŝe w 2013 roku spodziewamy się takich dotacji, w 2014 
takich a w 2015 takich, ten rozkład dotacji jest w ten sposób zaprezentowany.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Podobnie było w Nowym Porcie, Ŝe te kwoty się rozkładały latami. 
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.   
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 33-3/158/14/2013 – załącznik nr 7 do protokołu.  
  
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 
2013” – druk nr 834  

 
Druk nr 834 – stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM  zreferowała projekt uchwały.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Bardzo wnikliwie przeczytałam punkt 4 i dla mnie jest on trochę nieprecyzyjny. 
Dotyczy on terenów zlokalizowanych w Śródmieściu Gdańska, czy te pieniądze 
wydajemy tylko na Śródmieście czy moŜemy je wykorzystać na inne dzielnice?  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
Wydział Architektury chciałby Ŝeby te przedsięwzięcia były w szczególności 
zrobione w Śródmieściu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ale nie tylko? 
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
W szczegółowych warunkach konkursu wydział doprecyzuje jakie przestrzenie 
chciałby za te pieniądze upiększyć i co szczególnie zrobić, natomiast w programie 
Współpracy zapisujemy pewne rzeczy bardziej ogólnie.  
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Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Chciałam poprosić o doprecyzowanie tego punktu. Teraz wskazuje on, Ŝe 290 tys. 
wydamy tylko i wyłącznie na Śródmieście, ale jest wiele innych dzielnic, w których 
ta estetyzacja by się przydała i nie ograniczałabym tego do Śródmieścia.  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
My wprowadzamy do programu to co wpływa z wydziałów i z mojej rozmowy z 
kierownikiem Referatu Estetyzacji miasta wynikało, Ŝe oni chcieliby przede 
wszystkim wprowadzić działania z artystami w przestrzeni Śródmieścia i myślę, Ŝe 
na ten rok nie planują niczego więcej.  
 
Przemysław Ryś – członek komisji  
A co będzie konkretnie? Czy to będą jakieś malowidła pod mostem, murale? 
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
To chodzi o elewację budynków wspólnot i budynków miejskich oraz zrobienie na 
elewacjach projektów artystycznych.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Ja bym powiedział, Ŝe ten zapis jest bardzo precyzyjny bo on dokładnie mówi, Ŝe 
to ma być na terenie Śródmieścia.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Podstawowe pytanie czy te pieniądze są tylko dla śródmieścia, czy dla całego 
Gdańska? Ale jest teŜ napisane, Ŝe dotyczy zdegradowanych przestrzeni 
publicznych więc moŜe zapiszmy to inaczej: „realizacja projektów artystycznych 
przestrzeni miejskiej w Śródmieściu Gdańska”. Reszta pozostaje bez zmian.  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
To jest inicjatywa Referatu Estetyzacji miasta i to są działania, które mają przede 
wszystkim wpłynąć na poprawę estetyki w Śródmieściu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To napiszmy w punkcie 1 Śródmieście, a wykreślmy podpunkt a) i juŜ  wszystko 
będzie jasne. Pani prezydent czy moŜemy tak zrobić?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W moim przekonaniu uzasadnieniem słuszności takiej propozycji jest to, Ŝe 
wyliczanka w postaci a, b, c, d powoduje, Ŝe „a” jest nadrzędne do pozostałych, to 
jest rzeczywiście nieszczęśliwie zrobione. Wniesiemy taką autopoprawkę.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Powiem uczciwie, Ŝe jak najbardziej słuszna jest tu poprawka, aczkolwiek byłbym 
bardziej zadowolony gdyby jedno zero zostało dodane, wtedy faktycznie Gdańsk 
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zyskałby na tym całościowo bo to są tak niewielkie pieniądze jeśli chodzi o te 
zadania, to juŜ sobie wyobraŜam odwaŜnego, który podzieli pieniądze na 
wszystkich. Poza przesunięciami w tych punktach wcześniej napisane chodzi tutaj o 
te pieniądze 290 tys. czyli to są takie pieniądze ekstra, które nie są tutaj 
wprowadzone w tej uchwale? A druga rzecz, czy ta uchwała wymagała opinii Rady 
PoŜytku Publicznego?  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
Program Współpracy określa konieczność konsultowania z Rada Działalności 
PoŜytku. Sytuacja jest w tej chwili trochę nieszczęśliwa poniewaŜ chcieliśmy 
wprowadzić te zmiany natomiast Rada Działalności PoŜytku nowej kadencji jeszcze 
nie została powołana, natomiast dwuletnia kadencja Rady się skończyła z końcem 
stycznia, a my w tej chwil i w najbliŜszym, moŜliwym terminie  powołamy nową 
radę. Natomiast członkowie  starej rady nie wypowiedzieli się  do co tego czy 
opiniują to pozytywnie czy nie.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ale Rady nie ma, więc nie moŜe być jej opinii. Mam nadzieję, Ŝe były innego 
rodzaju konsultacje w tej sprawie. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Dlatego się pytałem czy to jest jakaś forma obligo między nami jako radnymi 
miasta Gdańska, a ludźmi reprezentującymi organizacje pozarządowe, bo jeŜeli to 
jest wpisane w jakąkolwiek uchwałę to jestem przeciwny i nie powinno się takich 
uchwał przedstawiać aŜ do momentu powołania tejŜe Rady bo w tym momencie 
przeczymy sami swoim załoŜeniom i ideom bardziej demokratycznej formy 
dysponowania pieniędzmi, od których beneficjentami są m.in. organizacje 
pozarządowe. To jest taka moja uwaga na marginesie. Po drugie powołujecie się 
państwo na uchwałę, która wcześniej te pieniądze, w tej kwocie przed zmianami 
została z Rada omówiona ale teraz zmieniacie o ponad 50% te kwoty i dlatego dla 
mnie ciekawym by było wypowiedzenie się tej rady poniewaŜ zmieniacie tutaj 
bardzo powaŜnie zakres zadań w tych poszczególnych punktach. Bo gdyby było to 
ekstra dołoŜenie 290 tys. na nowe zadanie to pół biedy bo nie ruszamy starej 
umowy między nami radnymi, a Radą, która udzieliła pozytywnej opinii dotyczącej 
tamtej uchwały Rady Miasta ale w momencie kiedy zmieniamy trzy zakresy i 
ściągamy o 50% pieniędzy i przenosimy między zadaniami to my jesteśmy wobec 
przedstawicieli nie do końca w porządku.  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
Program Współpracy konstruuje się w miesiącu lipcu wtedy kiedy nie ma uchwały 
budŜetowej i wpisujemy do Programu Współpracy pewne plany, natomiast te dwie 
pozycje, które zostały zmniejszone… 
 
Ewa Kamińska – Zastępca prezydenta Miasta Gdańska  
One są mówiące o tym, Ŝe ta wysokość jest uzaleŜniona od tego jaki będzie budŜet 
czyli nie moŜna jej traktować jako ostatecznej. 
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Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
I de facto tak się stało, Ŝe na poziomie uchwalania budŜetu w uchwale budŜetowej 
te kwoty juŜ są mniejsze. My tylko porządkujemy Program Współpracy Ŝeby nie było 
sprzeczności.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Zgadzając się na budŜet zgodziliśmy się teŜ na zmiany w Programie Współpracy. Dla 
przypomnienia w programie jest nawet zapis „do kwoty”.  
 
Ewa Kryczało – Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej UM  
Ale Ŝadne zadanie nie zostało zlikwidowane tylko zostało zaplanowane w innej 
kwocie.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Po przeanalizowaniu dochodzę do wniosku, Ŝe czy to są duŜe pieniądze, czy małe a 
obligatoryjnie powinny być zaopiniowane przez Radę Działalności PoŜytku 
Publicznego, to w takim układzie czy one będą zmniejszone czy nie to nas 
interesują uwagi tej Rady. My nie moŜemy zakładać co by Rada na to powiedziała 
skoro jej nie ma. W związku z tym ja wnioskuję za słowami kolegi Piotra, Ŝe jeŜeli 
niepodjęcie tej uchwały dzisiaj nie przyniesie Ŝadnych skutków, to Ŝebyśmy 
poczekali do powołania tej Rady i uzyskania opinii. Bo my nie moŜemy mówić za 
Radę bo po prostu jej nie ma.  
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Integracji Społecznej  
i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej 
UM   
W uchwale, która mówi o konsultacjach z organizacjami – konsultacje są tylko 
wyraŜeniem opinii natomiast nie są wiąŜące, w związku z tym jeŜeli tych 
konsultacji brakuje państwo i rada miasta po prostu podejmie uchwałę czy te 
zmiany są zasadne. Te zmiany są tak naprawdę na korzyść organizacji poniewaŜ to 
jest realizacja celu współpracy, my m.in. w programie współpracy sobie załoŜyliśmy 
cel, Ŝe będziemy coraz więcej zadań oddawać organizacjom pozarządowym do 
realizacji. Teraz wprowadzamy do programu zmiany, która ten cel realizuje na 
korzyść i się zastanawiamy czy to jest słuszne co nam opóźni działania o kolejne 
dwa miesiące.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
A kiedy ta Rada przestała funkcjonować? Bo o ile pamiętam to ostatnio 
wybieraliśmy przedstawicieli naszej komisji do tej rady czyli domniemam, Ŝe ta 
Rada nie funkcjonuje juŜ od dłuŜszego czasu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Ale to jest organ doradczy prezydenta, więc od niego, a nie od nas zaleŜy termin 
powołania Rady. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
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JeŜeli ta rada faktycznie jest niepotrzebna, to ja domniemam, Ŝe nie będzie takiej 
sytuacji, Ŝe za tydzień się dowiemy, Ŝe Rada została powołana. JeŜeli 
konsekwentne jest z naszej strony wnioskowanie i braliśmy do tej pory bardzo 
powaŜnie bo chciałem przypomnieć, Ŝe podobne uchwały wielokrotnie schodziły z 
opiniowania ze względu na niezaopiniowanie czyli myśmy bardzo powaŜnie 
traktowali tą Radę, która straciła mandat. Dlatego skoro w poprzednim roku bardzo 
powaŜnie traktowaliśmy państwa opinie i schodziły uchwały z obrad, to bądźmy 
konsekwentni i traktujmy to dalej powaŜnie chyba, Ŝe pan prezydent faktycznie 
swoją wolą zrezygnuje z tej Rady.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca komisji  
Nie zgodzę, się z tym, Ŝe zawsze słuchaliśmy Rady bo było wiele takich sytuacji 
kiedy było na Radzie wiele kontrowersji, a my jednak w Radzie Miasta 
przegłosowaliśmy zupełnie inaczej. Nie popadajmy w paranoję, uchwalmy uchwałę, 
wydaje mi się, Ŝe dojdą do pana prezydenta informacje, Ŝe zaleŜy nam na tej 
radzie i w najbliŜszym czasie ta rada powstanie a nie blokujmy uchwał.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Czy macie państwo jakieś wnioski?  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Ja się wstrzymam od głosu, bo ja chciałbym znać zdanie Rady Działalności a nikt mi 
tego zdania nie przedstawi.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Proponuję Ŝeby wykreślić z uzasadnienia  „po konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi” Ŝeby nikogo nie draŜnić bo nie było Ŝadnych konsultacji.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Konsultacje z organizacjami nie oznaczają konsultacji z Radą Działalności PoŜytku 
Publicznego. Rada PoŜytku to nie są organizacje tylko to jest ciało powołane przez 
pana prezydenta.  
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –4 głosami za, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 33-3/159/15/2013 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
     PUNKT 4 
Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii”. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Dorota Stępień- Tłuchowska – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej  
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Program Przeciwdziałania Narkomanii został przyjęty uchwałą Nr XV/377/07 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 27 października 2007 roku i później uchwałą zmieniającą Nr 
XXXI/655/12 z dnia 25 października 2012 roku. Na realizację zdań z zakresu 
przeciwdziałania narkomanii przeznaczono 897,544 zł i wykorzystano w 97% 
planowane środki finansowe na ten program. Z naszych badań wynika, Ŝe w 
Gdańsku w 2011 roku były 2134 osoby z problemem narkotykowym. Obecnie 
dominującymi narkotykami są narkotyki mieszane, przetwory konopi, amfetamina i 
heroina. Nasz Program ma 7 celów szczegółowych. Pierwszy dotyczy ograniczenia 
przyjmowania substancji psychoaktywnych przez dzieci i młodzieŜ. Na ten cel 
zostało wydatkowane 330460 zł. w ramach tego celu były szkolenia dla rodziców, 
nauczycieli i projekty profilaktyczne dla dzieci i młodzieŜy. Ten cel był realizowany 
przez 18 projektów, wzięło w nich udział ponad 18 tys. osób i 12 organizacji 
pozarządowych realizowało ten pierwszy cel. Drugim celem było zmniejszenie 
uzaleŜnienia od substancji psychoaktywnych wśród dorosłych. Tu był realizowany 
tylko jeden projekt, który obejmował szkolenia dla osób dorosłych w zakładach 
pracy. Tym projektem zostało objętych 231 osób dorosłych. Następnym celem to 
było ograniczenie uŜywania substancji psychoaktywnych wśród studentów. Był on 
realizowany poprzez dwa projekty, jeden to była kampania informacyjno-
edukacyjna a drugi projekt dotyczył Partyworkingu czyli działań prowadzonych na 
dyskotekach, objęto nimi 2285 studentów. Kolejny cel to poprawa stanu zdrowia 
wśród uŜytkowników narkotyków. W ramach tego celu były przeprowadzone 
szkolenia dla personelu medycznego, słuŜb mundurowych i kuratorów sądowych. 
Były równieŜ realizowane programy dotyczące lecznictwa z zakresu lecznictwa 
ambulatoryjnego i stacjonarnego i w ten cel szczegółowy był realizowany poprzez 8 
projektów, w którym uczestniczyło ponad 3 tys. osób i był realizowany przez dwie 
organizacje pozarządowe i 4 zakłady opieki zdrowotnej. Kolejnym celem jest 
rozwój działań z zakresu redukcji szkód zdrowotnych i to zadanie było realizowane 
poprzez dwa zadania. Pierwsze szkolenia dla personelu medycznego, słuŜb 
mundurowych i kuratorów sądowych. A drugi to programy profilaktyczne z zakresu 
szkód zdrowotnych i te dwa projekty objęły 285 osób. realizowała jedna 
organizacja pozarządowa i 1 zakład opieki zdrowotnej. Kolejny cel szczegółowy to 
zwiększenie oferty postterapeutycznej, który był realizowany poprzez takie 
działania jak spotkania z lokalnymi społecznościami. RównieŜ był realizowany 
poprzez prowadzenie mieszkania readaptacyjnego dla osób dorosłych oraz 
mieszkania readaptacyjnego dla młodzieŜy i jeden projekt postterapeutyczny, który 
był realizowany poprzez prowadzenie prób zapobiegania nawrotom. W tych trzech 
projektach uczestniczyło 98 osób, który realizowała jednak jednostka 
samorządowa, jedna organizacja pozarządowa i 2 zakłady opieki zdrowotnej. 
Generalnie cały Program Przeciwdziałania narkomanii był realizowany przez 34 
projekty, uczestniczyło w nich ponad 18 tys. osób, było 19 realizatorów, koszt 
wynosił 897 544 zł. Jeśli chodzi o sytuację obecna dotyczącą uzaleŜnienia od 
narkotyków to ta sytuacja jest stabilna, od kilku lat nie ma większych zwyŜek. Do 
prawda są niepokojące sytuacje jak sklepy z dopalaczami jak równieŜ  marihuana. 
Ale generalnie w Gdańsku nie jest źle w porównaniu z innymi miastami w Polsce.   
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ja chciałabym się dowiedzieć jakie jest uzaleŜnienie procentowo wśród młodzieŜy i 
jaki jest odsetek dorosłych osób uzaleŜnionych w mieście Gdańsku.  
 
Dorota Stępień- Tłuchowska – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej  
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Nie mamy danych procentowych, mamy tę liczbę całkowitą. Co do osób 
uzaleŜnionych mamy informacje z roŜnych instytucji gdzie takie osoby się 
zgłaszają. Pomocą zostało objętych ponad 18 tys., a jeśli chodzi o dzieci i młodzieŜ 
to było ponad 9065 osób.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czym się kierowano jeśli chodzi o szkolenie dla dorosłych? Czy kierowano się 
jakimiś wskaźnikami, czy stopniem zagroŜenia? Drugie pytanie: ja rozumiem, Ŝe cel 
szczegółowy zwiększenie oferty postterapeutycznej, to Wydział Gospodarki 
Komunalnej miał realizować pozyskanie i przystosowanie lokali na mieszkania 
readaptacyjne i nie zrealizowano tego?  
 
Dorota Stępień- Tłuchowska – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej  
Niestety nie mamy Ŝadnych lokali na ten cel.  Jeśli chodzi o zakład pracy, w tym 
roku był to pilotaŜowy program poniewaŜ nam stale wynikało, Ŝe coraz częściej do 
leczenia w poradni MONAR zgłaszały się po raz pierwszy osoby dorosłe, które 
zaczynają z narkotykami i chcieliśmy zareagować na ten problem czyli zrobić taki 
program dla osób dorosłych. Z jednej strony to była dla nas poraŜka bo to juŜ 
uwzględniliśmy w programie w roku 2008 ale niestety nie znalazł się Ŝaden 
realizator. Daliśmy takie zadanie do konkursu i nikt się nam nie zgłosił. Nasza 
jednostka budŜetowa Gdańskie Centrum Profilaktyki UzaleŜnień podjęło się tego 
zadania w 2012 roku i chcieli zrobić taki pilotaŜ. PoniewaŜ oni rozmawiali z róŜnymi 
zakładami ale ostatecznie to był Saur Neptun i StraŜ PoŜarna. Do Saur Neptun to 
było robione szkolenie z menedŜerami bo chcieliśmy Ŝeby kadra zarządzająca miała 
takie informacje o problemie narkotykowym. Natomiast jeśli chodzi o jednostki 
StraŜy PoŜarnej to były warsztaty dla pracowników i straŜaków. Z tego pilotaŜu 
wynikło, Ŝe oni są bardzo zadowoleni i chcieliby dalej kontynuować, nawet 
poszerzać te informacje. Aczkolwiek te dwa zakłady to jest bardzo mało, chociaŜ 
tych jednostek gaśniczo – ratunkowych było duŜo poniewaŜ uczestniczyło 190 osób.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca komisji  
Przypominam sobie, Ŝe przekazaliśmy pieniądze na zakup samochodu dla akcji 
„Kontakt”, czy on jest kupiony?  
 
Ewa Kryczało – Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej  
Ja bym chciała powiedzieć, Ŝe to nie do końca na „Kontakt” tylko na „mobilne 
działania profilaktyczne” ale samochód jest kupiony. Zebraliśmy informacje z 
policji i straŜy miejskiej o miejscach, w których gromadzą się młodzi ludzie, 
eksperymentującymi ze środkami psychoaktywnymi. Wytypowaliśmy 8 takich 
miejsc, do których nie dociera się, to są miejsca na obrzeŜach dlatego ten 
samochód się przyda do tego typu działań.  
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji, w związku z czym przystąpiono do 
kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 5 
Informacja na temat niedoŜywionych dzieci w Gdańsku 
 



10 
 

Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Zainteresowałam się tematem dlatego, Ŝe nasze województwo zajmuje bardzo 
niechlubne miejsce w zakresie chorób psychicznych, nowotworów i głodnych dzieci.  
Czy państwo macie świadomość ile tych głodnych dzieci jest? Bo mówimy tylko o 
tych dzieciach, które korzystają z pomocy, a mamy równieŜ „euro sieroty”, których 
rodziców nie ma, nie są to ubogie rodziny ale dzieci mogą być głodne bo nie mają 
dobrej opieki, czy myślimy o tej grupie dzieci?  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Owszem, te dzieci, które korzystają z pomocy pochodzą z róŜnych grup, w tym 
równieŜ „euro sieroty”.  My nie chcemy stygmatyzować tych dzieci i nie 
sprawdzamy dysfunkcji, czy dziecko jest „euro sierotą”, czy w domu jest 
alkoholizm. JeŜeli jest głodne – dajemy mu jeść.  Wystarczy nam zgłosić, Ŝe 
widzimy taka potrzebę u kogoś. Szkoły nas o takich rzeczach informują, jeszcze ta 
kanapka w szkole ma wzmocnić te działania. zawsze moŜe mieć miejsce sytuacja, 
Ŝe jeszcze o kimś nie wiemy więc jesteśmy bardzo otwarci i stąd ten apel: bądźmy 
wszyscy wraŜliwi na krzywdę, którą widzimy.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy państwo zareagowali w jakiś specjalny sposób na raport tej fundacji „Maciuś” 
jako miasto Gdańsk i MOPR? 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
W taki sposób, Ŝe odpowiadaliśmy na pytania czy uczestniczyliśmy bezpośrednio w 
tym badaniu i z tym podkreślaniem, Ŝe jeŜeli ktoś wie o jakimś dziecku 
potrzebującym pomocy bądź innym osobom zagroŜonym głodem – informować nas. 
My tylko informowaliśmy o naszym stanowisku.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie  
Apel o wraŜliwości był do wielu instytucji, z którymi współpracujemy.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
KaŜde dziecko, które się zgłosi moŜe zjeść gorący posiłek bez decyzji.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca komisji  
Przygotowując się do komisji byłam w kilku szkołach w swoim okręgu, na spotkaniu 
z organizacjami pozarządowymi padło takie stwierdzenie, Ŝe MOPR rezerwuje 
pieniądze na posiłki dla dzieci, po czym zostają one zwrócone, z czego to wynika?  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
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Pieniądze były zwracane ale ze stypendiów. Stypendium to jest teŜ dotacja 
rządowa tak jak dotacja z doŜywiania, która została wykorzystana w 100%. Dotacja 
stypendialna rządzi się innymi ustawami i innymi zapisami ustawowymi, tam trzeba 
udokumentować wydatek, który rodzic poniósł na dziecko, które otrzymało 
stypendium. Często rodziny tego nie dopełniają i ta dotacja była po części 
zwrócona.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca komisji  
Drugie pytanie: byłam w szkole podstawowej nr 55 w Nowym Porcie i pytałam o 
sytuację i ile dzieci jest doŜywianych i usłyszałam informację, która mnie 
zaniepokoiła, Ŝe jest dwójka dzieci, która nie dostaje obiadów bo dochody rodziny 
są przekroczone.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo za te informacje, do raportu pracownika przy obiadach nie stosuje 
się Ŝadnych kryteriów dochodowych. Ktoś, kto takie rzeczy opowiada mówi bzdury. 
Ja bym odwróciła sytuację i zapytała co ty robisz nauczycielu, Ŝe masz głodne 
dziecko na lekcji, bo twoim obowiązkiem jest zareagować w takiej sytuacji, a nie 
mówić, Ŝe ileś dzieci jest głodnych, dla mnie to są rzeczy niewyobraŜalne.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca komisji  
Ja się obawiam, Ŝe takie sytuacje mogą mieć miejsce równieŜ w innych szkołach, 
Ŝe jednak personel niekoniecznie reaguje tak jak trzeba, stąd mamy potem takie 
raporty i dziwimy się jak to jest moŜliwe.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Reakcja ze strony MOPRu w postaci tego apelu wraŜliwości, która została wysłana 
do kaŜdego podmiotu edukacyjnego od Ŝłobka począwszy. Jak moŜna nie reagować 
na takie rzeczy mając do tego instrumenty? PrzecieŜ to jest temat, którym się 
zajmujemy od wieków, w tym uczestniczą parafie, w tym uczestniczy Caritas, 
uczestniczą rodzice na kaŜdym zebraniu. Tak to jest w naszym społeczeństwie, Ŝe 
niezaleŜnie od tych wszystkich działań, które powinny doprowadzić do sytuacji, Ŝe 
nie mamy wśród siebie głodnych dzieci.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca komisji  
Słyszałam ostatnio o świetnym pomyśle wspólnego spoŜywania śniadań przez całe 
klasy. Dzieciaki wykładają kanapki i wymieniają się nimi oraz dzielą. To jest 
pomysł, który pozwoli nie stygmatyzować dzieci.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czy duŜo jest tych sygnałów od społeczności, Ŝe gdzieś tam chodzą głodne dzieci? 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
One się ciągle pojawiają, ludzie tracą pracę, popadają w rozmaite zaleŜności.  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Mamy duŜy odsetek statystyczny samych informacji mailowych niepodpisanych, 
reagujemy na kaŜdą.  
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Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czyli nie powinno być w Gdańsku głodnych dzieci?  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Mamy wystarczające zabezpieczenie i nie powinno tego być, jeŜeli ktoś wie o 
jakimś dziecku, proszę do nas zgłosić.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Czyli dyrekcja szkoły powinna zgłosić na przykład?  
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Szkoła powinna reagować.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie  
Bez decyzji mają moŜliwość podjęcia sami decyzji o tym, Ŝe to dziecko idzie na 
obiad.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 6 
Pytania radnych do przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
Nie było pytań radnych. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 7 
Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2012”. 
 
Joanna Bucholc – Wydział Polityki Społecznej, koordynator Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2012  
przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Zastanawia mnie liczba bo z działań bezpośrednio skorzystało ponad 460 tys. osób 
czyli cały Gdańsk. 
 
Joanna Bucholc – Wydział Polityki Społecznej 
Tak, dlatego teŜ napisałam, Ŝe jest to liczba szacunkowa poniewaŜ większość 
spotów telewizyjnych, radiowych itd. kierowanych jest do ogółu i nie tylko 
mieszkańców miasta Gdańska.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Muszę powiedzieć, Ŝe razem z Piotrem Gierszewskim uratowaliśmy człowieka, który 
pod wpływem alkoholu zasnął na mrozie.  



13 
 

 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Przy okazji sprawdziliśmy jak działają nasze słuŜby i działają dobrze.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Chciałam się dowiedzieć jak duŜo jest osób uzaleŜnionych w Gdańsku, w 
rozróŜnieniu na dorosłych i młodzieŜ.  
 
Joanna Bucholc – Wydział Polityki Społecznej 
Szacuje się, Ŝe ok. 2 % mieszkańców to są osoby uzaleŜnione. Natomiast jeśli 
chodzi o dzieci i rodzinę, to szacuje się ok. 4%.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A ile osób rocznie wychodzi z uzaleŜnienia?  
 
Piotr Gierszewski – członek Komisji, Przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
Zebraliśmy taką informację, Ŝe 50 osób skutecznie wyszło z uzaleŜnienia. Do tego 
trzeba dołoŜyć te statystyki osób, które juŜ przebadano i  których efektów jeszcze 
nie znamy a juŜ są to setki osób. Chciałem jeszcze dodać, Ŝe dostaliście państwo w 
formie pisemnej i elektronicznej te sprawozdania, podsumowania tabelaryczne 
wraz z wnioskami, które są bardzo ciekawe. Chciałbym w tym miejscu bardzo 
serdecznie podziękować pani prezydent, pracownikom wydziału i pani dyrektor bo 
ja jestem osobą, która tylko koordynuje natomiast tych pracowników etatowych 
wyjątkowo sobie chwalę, przede wszystkim za szybkość podejmowania decyzji bo 
to są decyzje wyjątkowo trudne dotyczące czasami Ŝycia ludzkiego. I pani 
prezydent za to, Ŝe w pierwszej kolejności wpadamy z prośbą o kontrole bo pani 
prezydent jest osobą uprawnioną przez pana prezydenta do tego Ŝeby wypisywać i 
dać nam zgodę na wejście. Mamy wiele interwencji na róŜnego rodzaju kontrole 
miejsc sprzedaŜy, pubów, restauracji i zawsze mamy zielone światło w gabinecie 
takŜe z dnia na dzień reagujemy na róŜnego rodzaju kontrole natomiast chociaŜby z 
punktu widzenia Referatu Handlu, który ma ograniczoną ilość moŜliwości 
zatrudnienia i kontroli przez to. Mogę powiedzieć, Ŝe StraŜ Miejska, Policja oraz 
Komisja Alkoholowa są głównym kontrolerem, dzielimy się później z Referatem 
Handlu swoimi wnioskami, komentarzami i ta współpraca jest dobra.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 8 
Sprawozdanie za 2012 rok z realizacji „Programu Promocji Zdrowia i 
Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym nalata 2011-2013 w 
Gdańsku”. 
 
Iwona Herholz – Wydział Polityki Społecznej, Referat Profilaktyki i Promocji 
Zdrowia przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
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Widać, Ŝe duŜo się dzieje, tych programów jest bardzo duŜo, ale jak popatrzymy na 
statystyki Gdańsk dobrze nie wygląda, jest w czołówce chorób nowotworowych, 
depresji, chorób psychicznych. Nie wiem gdzie leŜy problem bo strasznie duŜo 
robimy, duŜo się dzieje, duŜo pieniędzy na to idzie, na profilaktykę, na działania a 
jednak jak popatrzymy później na te wyniki to ciągle Pomorze, Gdańsk wypadają 
słabo. Ktoś mógłby nam zarzucić, Ŝe nie robimy wiele a przecieŜ tych programów 
jest bardzo duŜo.  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia  
PoniewaŜ tak naprawdę te pieniądze to jest tak naprawdę kropla w morzu potrzeb. 
My się zastanawiamy jak przy tych pieniądzach, które mamy i przy tej sensownej 
strukturze jak połączyć to w jeszcze lepiej współpracujący system, Ŝeby uzyskiwać 
lepsze efekty.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
MoŜe warto by było popracować na jakiś nowych modelach.  
 
Iwona Herholz – Wydział Polityki Społecznej 
Profilaktyka i promocja zdrowia to jest bardzo obszerny zakres, w związku z tym te 
kwoty, które są przekazywane, na pewno nie zaspokajają wszystkich potrzeb.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jak w przyszłorocznym planowaniu tych programów widzi Pani zdrowie psychiczne?  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia  
Bardzo szeroko.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Myśmy wnioskowali o taki raport związany z tym zdrowiem psychicznym na 
Pomorzu i Gdańsku, państwo teŜ prosili Ŝeby wcześniej poinformować Ŝebyście 
mogli się przygotować do tego tematu.  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 
Wprowadzając w zeszłym roku program zdrowia psychicznego widzieliśmy wszyscy, 
Ŝe jest to bardzo potrzebne i temat, który będzie nam bardzo mocno dźwięczał 
równieŜ w przerzuceniu na róŜne dysfunkcje dotyczące społeczeństwa.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Został opublikowany i przyjęty przez Komisję wspólną raport dotyczący 
sprawozdania z realizacji ustawy o zdrowiu psychicznym raport dotyczący całego 
kraju, generalnie skuteczność realizacji zadań zapisanych ustawowo, którą 
pokazuje ten raport jest bardzo niewielka. W tym raporcie są takŜe postawione 
pytania, które wymagają dogłębnego zbadania natomiast odpowiedź na nie wymaga 
naprawdę dogłębnych badań. Jest próba takiego badania dotyczącego zdrowia 
psychicznego na Pomorzu, jest próba pokazania takŜe pewnej koncepcji jak 
powinniśmy w danym obszarze funkcjonować Ŝebyśmy sytuację poprawić. To 
zostało rzeczywiście na poziomie przede wszystkim koncepcji bez moŜliwości 
realizacji i tu głównym powodem trudności jest kondycja NFZ a po drugie mimo 
wszystko braku w samej słuŜbie zdrowia zaangaŜowania i chęci do podejmowania 
tak opisanych, modelowych działań. Jutro jesteśmy obie na kolejnym spotkaniu z 
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panią wicemarszałek. My staramy się mimo wszystko wpisać w te działania ze 
swoimi propozycjami, jesteśmy w wielu aspektach osamotnione jeśli chodzi o 
środowisko szerzej postrzegane. To jest powaŜny problem tylko pokazanie tego 
problemu trzeba potraktować jako odrębną całość. Od samego początku jak 
zaczęłam być zastępcą to pierwszy problem jaki podejmowałam to była kwestia 
psychiatrii środowiskowej, myśmy bardzo duŜo podjęli wysiłków w to Ŝeby 
spróbować objąć ten temat jakimś działaniem faktycznym. Byliśmy jedynym 
miastem, które taki punkt realizacji wsparcia środowiskowego w kompleksowy 
sposób mogły zrobić, wyszła nam z tego połowa z tego co załoŜyliśmy i to połowa 
nasza, miejska, społeczna a nie połowa podejmowana przez słuŜbę zdrowia. Ale to 
ma teŜ szereg swoich uwarunkowań. Mimo, Ŝe w tych rozmowach uczestniczył NFZ 
z panem, który się tym zajmuje, który w trakcie całej pracy przeszło rocznej nie 
odezwał się ani jednym słowem a był na kaŜdym spotkaniu i tak naprawdę tam nic 
nie wyniknęło, zawsze było takie wyczekiwanie na zasadzie nie odcinamy się od 
problemu, wiemy, Ŝe ten problem istnieje, jesteśmy i słuchamy ale nie 
podejmujemy działań. To w jaki sposób radzimy sobie w tej chwili z opieką 
zarówno stacjonarną jeśli chodzi o kwestię zaburzeń psychicznych, jak i dzienną to 
jest obszar, o którym na pewno warto rozmawiać, wokół którego trzeba 
skonsolidować wszystkie działania, takŜe te lobbingowe, doprowadzające do tego, 
Ŝeby jednak działania były podejmowane. Ale na pewno warto na ten temat 
rozmawiać.   
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 
KaŜdy z nas chciałby Ŝeby te działania były od razu ale cieszymy się z kaŜdego 
elementu po kawałku. Dzięki temu, Ŝe w listopadzie przyjęliście państwo m.in. 
gminny program dotyczący zdrowia psychicznego to zrobiliśmy jakiś krok naprzód. 
To jest tak szeroko ujęte, Ŝe tam się mieści i alkohol, i choroby. 40% osób 
zajmujących łóŜka stacjonarne  szpitalne, to są osoby dotknięte chorobą 
alkoholową. W związku z tym dzięki temu teŜ będzie moŜna zastanawiać się jak to 
zrobić ale oczywiście najpierw podejście do tego systemowe.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji, Przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
Na początku jak byłem radnym czytałem tylko liczby i statystyki, natomiast z 
czasem nabierałem innego doświadczenia i twierdzę, Ŝe my przykładamy wagę do 
tych liczb i cyfr, natomiast w sytuacji tych wszystkich sprawozdań, które tutaj 
słuchamy, czy alkohol, czy narkomania czy zdrowie psychiczne my za bardzo 
chcemy wiedzieć ile konkretnie. Raz, Ŝe jest to trudne do określenia, dwa, Ŝe jest 
to nienamierzane. Powinniśmy patrzeć na te pozytywy tychŜe programów bo 
zaczyna się obarczać samorządy efektami, na które bezpośredniego wpływu nawet 
nie mamy. My dzisiaj przyjmujemy 10 tys. osób, które leŜą na izbie w Pogotowiu 
Socjalnym a nie leŜą w szpitalach, my odciąŜamy w ten sposób szpitale.  
 
Maria Podgórniak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Osób 
Niepełnosprawnych  
W orzecznictwie widzimy taki proces, Ŝe największa liczba osób orzekanych to są 
osoby z chorobami psychicznymi. Gwałtownie rośnie liczba osób z orzeczeniem 
choroby psychicznej. Te osoby są osobami najbardziej marginalizowanymi, 
wykluczonymi.  
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śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Czynnik ludzki jest najwaŜniejszy, m.in. dlatego jestem w tej komisji bo ludzie są 
dla mnie waŜni i zawsze byli, tym bardziej, Ŝe w swojej pracy zajmuję się 
zasobami ludzkimi i człowiekiem, moŜe na innym etapie bo kreowaniem jego 
kariery ale jest to ciągle człowiek. Ale z wykształcenia jestem ekonomistą i zawsze 
będą mówiła o liczbach, o pieniądzach poniewaŜ my musimy się później obronić. 
Jak będziecie państwo wnioskowali później do Rady o dodatkowe finansowanie, to 
musicie nas przekonać finansowo. Czynnik ludzki ok., ale pieniądze w tych 
programach równieŜ są bardzo waŜne.  
 
Joanna Bucholc – Wydział Polityki Społecznej 
Ja tylko chciałam panią zapewnić, Ŝe te środki, które są w Gminnym Programie 
naprawdę są wydatkowane efektywnie, jak i w kaŜdym innym programie. Staramy 
się wykorzystywać narzędzia, staramy się wskazywać wskaźniki i kaŜde środki 
rzetelnie wydawać a jeŜeli chodzi o te osoby wyleczone to jest to jedno źródło 
informacji. Samo leczenie osób uzaleŜnionych trwa kilka lat i te dane, które 
przewodniczący podał dotyczą jakiegoś okresu czasu a inny okres pokaŜe jeszcze 
inne dane natomiast my jak najbardziej nad tym czuwamy i staramy się.  
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 
     PUNKT 9 
Rok 2013 – rokiem osób niepełnosprawnych. Działania MOPR na rzecz osób 
niepełnosprawnych. 
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy jest juŜ wyznaczone miejsce dla tej terapii zajęciowej?  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Mówimy o warsztacie terapii „Sprawni Inaczej” bo z nimi pisaliśmy razem ten 
projekt.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Ile ma tam być pieniędzy?  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Tam są duŜe pieniądze bo to jest projekt  ogólnopolski.  
 
Przemysław Ryś – członek komisji  
Czy niepełnosprawni umysłowo równieŜ będą tym objęci?  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Tak, ja ogólnie mówiłam o wszystkich osobach niepełnosprawnych, takŜe umysłowo.  
 
     PUNKT 10 
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Analiza wydatkowania środków PFRON w 2012 roku. 
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, w związku z czym przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 
     PUNKT 11 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.      
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Szanowni państwo, dotarły do mnie ostatnio niepokojące sygnały ze szkół 
ponadgimnazjalnych, Ŝe ogromnym problemem wśród młodzieŜy jest palenie e-
papierów w szkołach ponadgimnazjalnych. Z racji tego, Ŝe nie jest to w Ŝaden 
sposób uregulowane prawnie, to kaŜdy moŜe zakupić bo tak naprawdę nie ma 
Ŝadnej granicy wiekowej. Dotarły do mnie informacje, Ŝe stało się to problemem w 
szkołach i na korytarzach podczas przerw te papierosy są palone. Niektóre miasta 
jak Gliwice czy Warszawa mają wprowadzić uchwałą rady miasta zakaz palenia tych 
papierosów w transporcie miejskim np. w autobusach czy tramwajach. Ja jestem 
na etapie przygotowywania interpelacji ale bardzo będę równieŜ zabiegała abyśmy 
się nad tym pochylili i uporządkowali. Dzisiaj kaŜdy nastolatek moŜe kupić e-
papieros nie ma Ŝadnych ograniczeń, ustawa w Ŝaden sposób tego nie precyzuje. 
UwaŜam, Ŝe szkoła nie jest do tego miejscem, bez względu na to  czy to szkodzi 
czy nie. Czy państwo macie jakieś narzędzia Ŝeby wprowadzić jakieś zarządzenia 
do szkół samorządowych, czy pozostaje to w gestii rady miasta? Jak moŜna by ten 
problem rozwiązać?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie ma takiej potrzeby Ŝeby w tej kwestii podejmować uchwałę Rady Miasta jeśli 
chodzi o szkoły dlatego, Ŝe my mamy prawo zmobilizować dyrektorów szkół do 
wprowadzenia takiego zapisu do regulaminu szkoły. Jeśli państwo chcecie, to 
wystąpcie z takim apelem do prezydenta i to będzie dla nas dodatkowym 
argumentem.  
 
Po krótkiej dyskusji, Przewodnicząca Komisji zaproponowała następujące wnioski 
do Prezydenta Miasta Gdańska:  

1. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca 
się z wnioskiem do Pana Prezydenta o wprowadzenie do regulaminów 
placówek oświatowych oraz opiekuńczo-wychowawczych zakazu palenia 
papierosów elektronicznych 
 

2. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca 
się z wnioskiem do Pana Prezydenta o sprawdzenie moŜliwości prawnych 
wprowadzenia zakazu palenia papierosów elektronicznych w miejscach 
publicznych na terenie Miasta Gdańsk.  
 

Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem pierwszego wniosku.  
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Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” 
 
WNIOSEK NR 33-3/20/06/13 
 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem drugiego wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” 
 
WNIOSEK NR 33-3/21/07/13 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji poinformowała o dodatkowym posiedzeniu 
komisji, które zostało zaplanowane na 11 kwietnia o godz. 16:00.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 18:30.  
 
 
         Przewodnicząca Komisji  
     Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 
 
      Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
Protokołowała:  
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 


